
 
 
 

 

12. december 2023 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Er undersøgelsen der afdækker hvilke tiltag der er nødvendige for, at betydelige flere 

undervisere på uddannelsesinstitutioner og på Universitet i Grønland om 10 år, kan 

undervise på grønlandsk færdig? 

1a. Hvis ikke, hvornår forventes den at være færdig? 

2. Hvilke planer har Naalakkersuisut herom? 

 (Medlem af Inatsisartut Doris J. Jensen, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Til EM21 var punktet 46 om: Forslag til at Naalakkersuisut pålægges at udarbejde en undersøgelse 

om hvilke muligheder, der er for at realisere målet om at minimum 80 % af lærerne skal være 

hjemmehørende. (Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at udarbejde en 

undersøgelse, der afdækker, hvilke tiltag der er nødvendige, for at mindst 80 % af underviserne på 

uddannelsesinstitutionerne og på universitetet i Grønland om 10 år, kan undervise på grønlandsk)  

Dertil har Naalakkersuisut fremlagt følgende forslag til ændring:  

 (”Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at udarbejde en undersøgelse, der 

afdækker, hvilke tiltag der er nødvendige for, at betydelig flere undervisere på uddannelsesinstitutioner og 

Ilisimatusarfik om 10 år kan undervise på grønlandsk. Undersøgelsen skal fremlægges til EM2022.”) 

Jeg vil derfor vide hvor langt projektet er og hvilke planer Naalakkersuisut har herom. 

 



 
 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

Oversat – ved tvivlsspørgsmål er den grønlandske version gældende. 


